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Milí Záchlumáci, 

malý Novoroční ohňostroj 
na hřišti za školou přivítal 
další rok, který si započítáme 
do svých životů a který nás 

zve k tomu, abychom ho uměli 
využít k dobru svému, nikoli však 

na úkor druhých. Až na drobný 
listopadový záchvěv nás sníh ani letos 

v prosinci nepoctil svou návštěvou a ani teploty se 
netvářily právě zimně. Třeba se předvede teprve leden 
nebo únor. V každém případě nás čekají ještě 
minimálně dva měsíce zimy a možná i víc, dokud se o 
slovo nepřihlásí jaro. Ještě pořád může pokračovat 
v adventním odpočívání, kdy si chlad a tma o zklidnění 
přímo říkají. 
Na obci začneme opět na plno a ačkoli na dveřích bylo 
napsáno „dovolená“, tak úplně o volnu to nebylo. 
Přípravné práce na dotačních projektech a 
administrativní dokončení těch hotových jsme udělat 
museli.  
Co připravujeme? K mému velkému úžasu se stal zázrak 
a Ministerstvo pro místní rozvoj nám nabídlo možnost 
uskutečnit projekt Zvýšení kvality vzdělávání v 
malotřídní základní škole Záchlumí, který už jsme uložili 
do šuplíku pro jeho zamítnutí před dvěma lety. Jednalo 
se o stavební úpravy zejména učeben v prvním patře, 
bezbariérové úpravy a nové vybavení do učeben. 
Detailní popis si přečtete v dalším vydání, až bude 
jasné, co vše a za kolik. Za 4 roky, kdy byl projekt 
připraven se totiž mnohé změnilo. Celkové výdaje se 
pohybují kolem 3 milionů korun, dotace má být 90 %. 
Uvidíme. Ale pracovat se tady bude. 
Opět plánujeme stavbu dětského hřiště. Už asi po páté 
zkusíme dotační podporu Ministerstva pro místní 
rozvoj, ačkoli to k Tachovsku není zrovna přívětivé. 
Jelikož se však dějí zázraky a jelikož jsme konečně zvolili 
to pravé místo…  Pokud vyjde 70 % dotace, plánujeme 
velmi pěkné hřiště v hodnotě 1 mil. Kč. Pokud by dotace 
nevyšla, začneme hřiště budovat sami postupně. 
V příštím roce začneme určitě, umístění bude na hřišti 
za školou. 
Pořád se nám nedaří sehnat peníze na opravu obchodu, 
nikdo nechce podpořit opravu již existujícího zařízení. 
Museli bychom ho jedině úplně zavřít, pak teprve žádat 
o podporu a následně nabídnout k užívání v řádném 
výběrovém řízení. Budeme to zkoušet dál, ale 
rozdrobovat opravu na menší kousky se nám nechce. 
Navíc by to byl problém i z hlediska samotného 
provozu.  
I v roce 2020 plánujeme společná kulturní setkání a 
začínáme hned 12. ledna Maškarním rejem pro děti. Je 
to dost brzy, ale dětmi oblíbený bavič je hodně vytížený. 
V masce nebo v civilu se mohou přijít pobavit dospěláci 

na svůj maškarní rej, a to 8. února. Kdo informace hledá, 
ten je najde, jsou na plakátech a rovněž je většinou 
vyhlašujeme rozhlasem. Plakáty i aktuální hlášení (bez 
doprovodné hudby) najdete rovněž na stránkách obce 
www.zachlumi.cz.  
Kolo času se otáčí dál a dál, a tak se nevyhnutelně 
přehoupl rok 2019 do roku 2020. Už to tak na tomto 
světě chodí, že pořád něco končí a pořád něco začíná. 
Konce nemáme moc rádi, ale bez konce by nebyl nový 
začátek, nové zkušenosti a nová poznání. Konec roku si 
vždycky říká o nějaké hodnocení nebo rekapitulaci, 
nový rok v nás vyvolává trochu naděje, že to, co jsme 
úplně dobře nezvládli vloni, můžeme napravit letos. 
Vybavuje se mi kreslený rozhovor, kdy jeden se ptá 
druhého: „Co čekáš, že bude v příštím roce?“ A druhý 
odpovídá: „Rozkvetlé záhony zářící barvami.“ První 
odvětí: „Jak to víš?“ Druhý: „Vím to, protože zasévám 
semena květin.“ Tak to nejspíš bude. Kdo seje bodláky, 
těžko sklidí růže… 
Sdělovací prostředky jsou plné hrůzných sdělení a 
strašidelných zpráv, manipulací a lží se záměrem odvést 
pozornost od důležitého dění, jako to dělají kouzelníci. 
Stačí trochu nadhledu a zdravého rozumu a není vůbec 
těžké dát si 1 a 1 dohromady. A právě v tomto testu 
pozornosti mě velmi mile překvapila nová pohádka 
Čarovný kamínek s nádhernou přírodou a tajuplnými 
lesními bytostmi, s kouzlem plnění přání, kdy se zlé 
přání obrátilo proti jeho původci. Bývá to tak, jen ne tak 
rychle, jako v pohádce. Zazněla slova o lásce ke 
stromům, o jejich důležitosti. Ne nadarmo je 
pradávným symbolem strom života. Bylo tu mnoho 
pravdy schované v pohádkovém příběhu, kde zvítězilo 
dobro. Po dlouhém výčtu každoročně nových pohádek 
se mi zdá, že tu zasvitlo cosi nového. 
Když už píšu o pozornosti, kterou si ve své podstatě 
tvoříme své životy, a když je ten nový rok, měla bych pro 
vás jeden zajímavý tip, jak snadno změnit směr své 
pozornosti: Založte si deník a každý večer mu věnujte 
pouhé 3 minuty svého času. Jen si sedněte a malou 
chviličku si promítněte svůj den a napište si pouhé 3 
věci, které se vám povedly. Žádné světoborné výkony, 
obyčejné povedené věci. Např.: Dnes se mi konečně 
povedl vyžehlit koš prádla, co už pod haldou ani nebyl 
vidět, a ještě jsem při tom zkoukla krásný film. Ráno 
jsem otevřel oči a viděl jsem báječný východ slunce, celý 
horizont zářil zlatem. Odpoledne jsem si vyšla do lesa a 
užila jsem si sluníčko, ticho a pohodu, no paráda! Teda 
ten dnešní guláš se mi povedl na jedničku, celá rodina si 
mlaskala…  Úplně neobyčejně obyčejné věci. Udělejte 
si z toho zvyk, usínejte s pozorností zaměřenou na 
„povedenost“ a časem uvidíte sami. Je to snadné, nic to 
nestojí a ten efekt!  

NÁDHERNÝ ROK 2020! 
                                  Šárka Trávníčková, starostka 
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Obec Záchlumí 
Zasedání zastupitelstva obce  

ze dne 23. října 2019 

 Usnesení  č. 7/2018-2022 
 
A. Zastupitelstvo obce schvaluje:   

1. Jednání dle navrženého programu zasedání. 

2. Právní zastoupení obce na základě plné moci Mgr. 
Miroslavem Němcem, advokátem, Borská 13, Plzeň, ve 
věci určení existence účelové komunikace 
k Víchovskému rybníku. 

3. Bezúplatný převod pozemku p. č. 224/5, k. ú.  Záchlumí 
u Stříbra, a to dle § 7 odst. 1 písm. b) zákona č. 
503/2012 Sb., o Státním pozemkovém úřadu a o změně 
některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů.  

4. Rozpočtové opatření č. 7/2019 (viz příloha zápisu). 

B. Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
5. Záměr prodeje části pozemku p. č. 257/1 na základě 

žádosti ze 14.10.2019. 

 

C. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

1. Kontrolu usnesení č. 6/2018 – 2022. 
2. Rozpočtové opatření č. 5/2019 a 6/2019 (obě viz 

příloha zápisu).    

Vypracováno dne:  30.10.2019    
   
 
 

Obec Záchlumí 
Zasedání zastupitelstva obce  

ze dne 13. prosince 2019 

 Usnesení  č. 8/2018-2022 

A. Zastupitelstvo obce schvaluje:   

1. Jednání dle navrženého programu zasedání. 

2. ZO schvaluje Rozpočet obce na rok 2020 s celkovými 
příjmy 6.380 tis. Kč a výdaji 6.380 tis. Kč, je schvalován 
jako vyrovnaný. Rozpočet má závazný ukazatel 

v položce „příspěvek Základní školy a mateřské školy 
Záchlumí, přísp.org. pro rok 2020“ ve výši 600.000 Kč. 

Navržený rozpočet je schvalován bez úprav. 
3. Rozpočet Základní školy a mateřské školy Záchlumí, 

příspěvkové organizace, na rok 2020, celkovými 
předpokládanými příjmy a výdaji 675.600,- Kč.  
Střednědobý výhled Základní školy a mateřské školy 
Záchlumí, příspěvkové organizace, na roky 2021-2022.   

4. Veřejnoprávní smlouvu o přenosu příslušnosti 
k projednávání přestupků dle nového zákona č. 
250/2016 Sb., o odpovědnosti za přestupky a řízení o 
nich, v platném znění, kterou se v souladu s § 105 
tohoto zákona přenáší pouze veškerá příslušnost 
k projednávání přestupků (tedy i při porušení OZV). 
Úhrada za výkon smlouvy činí 50 Kč za jednoho 
obyvatele a rok podle počtu obyvatel uvedeného na 
stránkách ČSÚ k 1.1. 

5. Dvousložkovou cenu vodného a stočného na rok 2020:  
pohyblivé složky vodného 25,90 Kč a stočného 31,92 
Kč, pevné složky vodného 470 Kč a stočného 900 Kč, vše 
bez DPH.   

6. Určení pozemků pro náhradní výsadbu dle zákona 
114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny v platném 
znění, a souvisejících předpisů, na p.p.č. 227/3 a 256/1, 
k. ú . Záchlumí u Stříbra. 

7. Smlouvu o poskytnutí účelové dotace na činnost v roce 
2020 TJ MOTORu Záchlumí, z.s., ve výši 35.000,- Kč.    

8. Odměny neuvolněným členům zastupitelstva dle 
novely nařízení vlády č. 318/2017 Sb., o výši odměn 
členů zastupitelstev územních samosprávných celků 
(viz příloha zápisu).  

9. Záměr realizovat dětské hřiště na p.p.č. 74/5 (za školou) 
prostřednictvím dotace MMR z programu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova 2020. Předpokládaná 
celková hodnota hřiště (včetně dotace) je 1 mil. Kč. 

B. Zastupitelstvo obce neschvaluje: 

1. Příspěvek  do veřejné sbírky na pomoc obci Bublava. 

C. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

2. Rozpočtové opatření č. 8/2019 (viz příloha zápisu).   

3. Žádost o zavedení obecního vodovodu k domu na 
pozemku p.č. 227/8.  

Vypracováno dne:  20.12.2019    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

NABÍDKA NEPOTŘEBNÉHO MAJETKU 
Základní škola a mateřská škola Záchlumí nabízí zájemcům svůj nepotřebný a vyřazený 

majetek, některý pouze za odvoz, jiný za drobnou úplatu. 
Jedná se o: Hifivěž Philips se 2 reproduktory, 15“ monitor k PC, televizor Samsung, 

konferenční stolek, křeslo, psací stůl, lustr. Elektronika je funkční. Věci jsou uložené ve 
škole.  
Více informací s možností věci vidět u paní ředitelky Mgr. Moniky Slabyhoudkové, 

tel: 773 826 910  od 6.1. do 31.1.2020. 
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Foukej, foukej větříčku… shoď mi draka ze střechy dolů. To byly časté výkřiky v průběhu letošní 

Drakiády. Zejména kluci školáci pouštěli tentokrát draky natolik vehementně, že jsme museli prosit i paní 
sousedku, aby nás pustila k sobě na zahradu. Naštěstí jsme všechny draky dostali úspěšně do vzduchu a 
následně i bezpečně zpět na zem. Zjistili jsme, že při takovém pouštění draků potřebujeme špetku zručnosti, 
trochu té trpělivosti a v neposlední řadě i spolupráci s kamarády.  

Na konci října čekaly na děti podzimní prázdniny a hned den po nich se škola proměnila ve strašidelné 
doupě plné pavučin, netopýrů, koster, upírů a dalších monster. Halloweenskou školu jsme si všichni užili. 
Děti strávily celý den v maskách a kostýmech, maminky i paní učitelky jim nachystaly strašidelné svačiny, ve 
výuce jsme plnili různé tematické úkoly, v tělocviku děti v týmech soutěžily o halloweenské dobroty. 
Vzhledem k tomu, že se jedná o anglosaský svátek, potrénovali starší žáci také halloweenskou angličtinu.  

Listopad patří tradičně písemným pracím, kdy děti prokazují své znalosti a dovednosti v jednotlivých 
předmětech. Většina z nich to zvládla velmi dobře, o čemž se mohli jejich rodiče přesvědčit na listopadových 
rodičovských schůzkách. Děkujeme rodičům za hojnou účast, za všechny jejich podněty a nápady, které nám 
pomáhají dělat výuku zajímavější a také za spolupráci na „Ježíškovském projektu“, díky němuž všechny děti 
našly pod stromečkem krásné knížky. Ale to už trochu předbíháme.  

Nejprve jsme pilně nacvičovali vánoční koledy na adventní vystoupení a během pracovních činností a 
také na zájmovém kroužku „Záchlumáček“ vyráběly děti drobné dárečky na adventní jarmark. S blížícím se 
termínem vystoupení nervozita stoupala, ale nakonec děti všechno krásně zvládly. Děkujeme za potlesk i za 
nákup dětských výrobků. Letošní výtěžek z vánočního JARMARKU činil 1 333,- Kč. Za peníze pořídíme 
materiál na tvoření do školy i do školní družiny.  

Ve čtvrtek 5. prosince se škola opět proměnila. Tentokrát jsme měli ve třídách samé andílky a 
andělíčky. Poklidnou atmosféru ale narušilo bušení čertů na okno. Naštěstí s nimi do třídy dorazil i hodný 
pan Mikuláš s andělem. I když s sebou čerti přinesli dvě listiny hříšníků a dokonce přemýšleli, že by si dva 
nebo tři největší „zlobily“ odnesli do pekla, nakonec všechno dobře dopadlo. Zlobilové slíbili, že se polepší, 
za někoho se raději ještě přimluvily paní učitelky, a když pak nakonec čerti slyšeli, jaké krásné básničky si děti 
připravily, tak odešli s prázdnou. Děti byly naopak odměněny balíčky s dobrotami.  Za balíčky chceme 
poděkovat obecnímu úřadu. 

Pak už dny ubíhaly jako voda. Poslední školní týden už jsme se téměř neučili. Na každý den jsme si 
nachystali nějakou zajímavou aktivitu. V pondělí jsme jeli do stříbrského kina na novou českou pohádku 
„Hodinářův učeň“. V úterý jsme navštívili záchlumskou knihovnu. Malé děti si prohlížely, starší se do knížek 
i začetly. Každý z nás si našel nějakou knížku, která ho zaujala. Děkujeme panu Krátkému, že si na nás udělal 
čas. Děti mu na oplátku slíbily, že začnou knihovnu navštěvovat častěji a pravidelněji. Tak uvidíme. Na jaře 
to určitě zajdeme zkontrolovat. 

Ve středu jsme vyrazili do plzeňského divadla Alfa na loutkové představení s názvem „Pozor, Zorro!“ 
Zajímavostí bylo, že jsme tentokrát neseděli normálně v hledišti, ale měli jsme připravené lavičky a sedadla 
přímo na jevišti. Herci, muzikanti a loutky tak u nás byli na dosah ruky. Vzali nás na cestu do Mexika, kde 
Zorro a jeho věrný pes Popokatepetl potrestali zlého a lakomého guvernéra. 

Ve čtvrtek jsme šli nachystat Vánoce zvířátkům do lesa. Donesli jsme jim ke krmelcům seno, zrní a 
kaštany, suché pečivo, ale i jablka, mrkev, řepu, brambory a kukuřici.  

V pátek jsme si pak nachystali dobroty pro sebe. Jako každý rok jsme pořádali tradiční vánoční 
posezení ve třídách. Připravili jsme si pohoštění, navzájem jsme ochutnali naše cukroví a jednohubky. 
Vyzkoušeli jsme si také různé vánoční zvyky, zazpívali jsme si koledy a podívali jsme na to, jak se na Vánoce 
chystají Pat a Mat a jak vypadá Štědrý večer u Hurvínka. A potom jsme pod školními stromky opravdu nadílku 

Zprávy z naší školičky 
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objevili. Každé z dětí dostalo krásnou knížku, starší děti si pro své kamarády připravily také drobné dárečky. 
Kromě toho jsme dostali také 11 nových tabletů z projektu Šablony II. To bylo překvapení! Už se těšíme, jak 
je budeme od nového roku používat ve výuce. Předtím si ale odpočineme během Vánočních prázdnin. 

 

        Ve školní družině máme také stále veselo. Nejlépe nám je při sportovních hrách venku. 

Soutěžíme v hodu míčem, ve vytrvalostním běhu, v přehazované a ve skákání přes švihadlo. Po obědě si 
čteme knížku na pokračování „Mája na venkově“.   I s pastelkami a temperovými barvami si všichni 
rozumíme. Taková několika kopečková zmrzlina, i když jen na papíře, nám velice chutnala.  

Výzdoba družiny je také na nás. Rozhodli jsme se, že letošní vánoční výzdoba oken a třídy bude v 
pohádkové atmosféře. Rozhodování, co si ve třídě pověsíme, bylo těžké, ale medvídek byl na prvním místě. 
Šablona, nůžky a chuť k práci a najednou se na nás usmívá nádherný medvídek.   

Na diskotéku jsme si vyrobili barevné, lesklé náhrdelníky z třepetajících papírků.  A chytit sluníčkový 
paprsek na náhrdelník nebylo vůbec jednoduché, ale světelné efekty z náhrdelníků měly své kouzlo. 
Radostný smích z té krásy nás provázel celé odpoledne.  

Největší zábavou bylo vypalování do dřeva elektrickou vypalovačkou. Různé motivy si vyzkoušeli 
nejenom chlapci, ale i děvčata se nemusela za své výtvory stydět. Poslední dny v roce jsme si zpestřili tancem, 
soutěžemi, povídáním, malováním a zpíváním koled….  
           kolektiv ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
 
 

 

 

 

 
Podzimní večery se pomalu proměnily ve večery zimní. Ráno vstáváme do tmy a mnozí z nás se i za 

tmy vrací z práce do svých domovů. Sluníčko nám všem, dětem i dospělým, chybí, ale nezbývá nic jiného, než 
se s tím smířit a dlouhé zimní večery si užít, třeba četbou knih, které nám leží na nočním stolku a na které 
nemáme pořád čas, nebo tím, že si uděláme „černou hodinku“, zapálíme si svíčku a budeme s našimi 
nejbližšími vzpomínat a vyprávět si, prostě si užívat chvíle, kdy jsme všichni pospolu. Je důležité zastavit se, 
vydechnout, zpomalit a možná právě to je ta správná chvíle uvařit si čaj, posadit se a pustit se do čtení našich 
„ školkových“ zpráviček. 

5. října jsme se s řadou z vás potkaly na hradě Krasíkov. Konaly se tam „Slavnosti jablek“. Nad 
jablečným punčem a jinými nejen „jablíčkovými“ dobrotami jsme si popovídali, zasmáli se, a i když počasí 
nebylo ideální, věříme, že jste si podzimní slavnostní den užili stejně jako my. 

 Podzim přejímal vládu nad létem, vítr čechral koruny stromů, na zem začala padat první zralá jablka 
a hrušky. My ve školce jsme se chystaly na podzimní radovánky, jako pouštění draků nebo běhání ve 
spadaném barevném listí.  Pouštění draků jsme završily společnou Drakiádou se školou dne 10. října. I když 
nám všichni draci nevzlétli k oblakům, dopoledne jsme si užily. Hodně dětí má ve škole své starší sourozence, 
a tak byly moc rády, že se s nimi mohly vidět a užít si jejich přítomnost. 

Rodiče jsme k nám do školky pozvaly na již tradiční „Podzimní dílničku“ dne 30. října. Ukázaly jsme, 
že jsme šikovné „Včeličky“ - zarecitovaly jsme pár básniček a zatančily jsme tanečky na lidové písničky, které 
my děti máme nejraději. 

Maminky nás odměnily potleskem. Pak jsme se společně pustily do výroby našich kamarádů - 
„housenky z listí“ a skřítka „Podzimníčka“. 

Všichni, kteří byli přítomni, si podzimní odpoledne ve školce užili a domů si přinesli „kousek 
vlastnoručně vytvořeného podzimu“. 

31. října jsme pro děti ve školce uspořádaly „Dýňovou slavnost“, které předcházelo vydlabávání dýní, 
výzdoba třídy a šatny, podzimní tvoření a čtení příběhu „O dýňovém semínku“, kde jsme se dozvěděly, jak to 
vlastně s tou „Halloweenskou dýní“ je. Kde se u nás ve školce vzala, kde vyrostla, kdo se o ni staral. Naše 
vlastnoručně vyřezané dýně ozdobily vchod školky a po celý říjen nám školku chránily. 

„Školkové“ zprávičky Vám přináší Včeličky, 

aneb jak se u Včeliček chystáme na zimu.  
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A dýňová slavnost? To byla paráda! Do školky jsme přišly v maskách strašidel, dýní a bubáků. Soutěžily 
jsme, pojídaly čarodějnické prsty, lovily pavouky, pily kouzelné lektvary, čarovaly a kouzlily. Dýňová slavnost 
se všem líbila a každý si odnesl medaili na památku. 

Podzim ve školce máme rády, za hezkého počasí chodíme do lesa užívat si radovánek ve spadaném 
listí. Všímáme si, jak se příroda chystá na zimu, stavíme domečky pro skřítky a sbíráme přírodniny. Za 
ošklivého počasí pak to, co si z lesa nanosíme, nějak zužitkujeme. Zavařovaly jsme podzim, hrály jsme si s 
barevným listím. Cvičily a zpívaly jsme písně nejen podzimní. 

19. listopadu k nám zavítal pan Pohoda z „Divadla Z Bedny“ z Karlových Varů s pohádkou „O 
loupežníkovi“. Dětem tak hravou formou předvedl, jak se mají chovat v lese, ke zvířátkům, ale také samy k 
sobě a že odpadky do lesa nepatří. Děti si v pohádce i zahrály. Byl to pro ně zážitek, který si zapamatují. 

A protože to „letí“, začaly jsme se pomalu učit básničky a písničky na první „adventní neděli“, 
abychom jimi, Vám všem, udělaly radost a navodily tu správnou vánoční atmosféru. Jsme pilné „včeličky“, a 
proto jste se s námi mohli v sobotu 

30. listopadu sejít a potěšit. Zazpívat si s námi koledy, zavzpomínat si a užít si adventní atmosféru u 
obecního úřadu při rozsvěcení vánočního stromečku. 

Ve školce pak začalo „přituhovat“. Ve vzduchu byl cítit kouř, kolem školky nebylo pro samou mlhu 
vidět to, jak čerti vymetali prach a nepořádek z pekla. A my jsme se začetly do čertovských pohádek a 
příběhů, abychom si navodily tu správnou atmosféru. Hrály jsme čertovské hry, vyrobily jsme si čerty a 
čertice a udělaly jsme si peklo. Naučily jsme se čertovské básničky a písničky, abychom byly připravené na 
příchod Mikuláše, anděla a čertíků. Ti na nás letos nezapomněli a navštívili naši školku 5. prosince. Ukáplo 
pár slziček, třásla se nám brada, ale dopadlo to dobře. Dostaly jsme sáček sladkostí, za který děkujeme. Moc 
nám chutnalo a měly jsme z něj „obrovskou“ radost. Hned druhý den jsme si ve školce užily čerty beze strachu 
„Čertí školkou“. Sešly jsme se v kostýmech čertů a andělů, soutěžily jsme, tancovaly ďábelské i andělské 
tance. Děti si domů odnesly drobné dárečky. Děkujeme za ně! 

Ve školce nám vládne vánoční atmosféra, těšíme se na „Ježíška“ a dárečky, které nám přinese. Až 
budete číst tyto řádky, budeme mít již dárečky rozbalené. Nechte nás, prosím, se ještě chvíli těšit. Vždyť to 
je na Vánocích to nejkrásnější. Zavřete oči a zavzpomínejte nejen na ty letošní Vánoce, na blízká setkání a na 
dárečky. Zasněte se a zamyslete nad tím, jaké Vánoce byly u Vás ty nej……….?  Co Vám udělalo největší radost 
pod stromečkem? 

A teď už tiše, nebudeme Vás rušit, zavřeme vrátka za letošním rokem a budeme se s Vámi těšit v roce 
2020 nad šálkem kávy či čaje u čtení Záchlumského zpravodaje 

                                         Vaše Včeličky z mateřinky 
 

 

 

 

Rostliny, včely a lidé 
Rostliny jsou budoucnost, proto se sluncem a kapkami deště dělají zázraky. Chraňte přírodu, vnímejte 

její krásu a pomozte jí třeba vysazováním nových pylodárných stromů a květin. 

Poslední tři měsíce roku se vyznačovaly různými změnami počasí. 23.září začal astronomický podzim. 

30.9. od 4.té hodiny ranní byla vichřice, která působila opětné škody, hlavně na lesních porostech. 

V říjnu jsme se dočkali " babího léta ". Byl to měsíc s teplotami až do +24 st. na slunci až + 29 st. a 

občas pršelo. Po ránu byly většinu měsíce mlhy. Tři dny od 17.10. - 19.10. jsme zaznamenali doslova krvavý 

východ slunce a 18.10., překrásnou duhu. Příroda hýřila paletou barev a včelky stále vyvíjeli aktivitu sháněním 

posledních " drobečků " pylu. 

Nástup listopadu byl chladný, objevily se i přízemní mrazíky, často pršelo a byly smutné, šedivé a 

mlhavé dny. Pravý dušičkový čas. 11.11. nepřijel Martin na bílém koni, ale zaznamenali jsme další jev. Merkur 

přešel přes slunce a teplota byla celý den na 0 st. Na všem se vytvořila silná námraza. Ostatní dny v listopadu 

byla teplota do + 9. st. 30.11. byl první sněhový poprašek, který se během dne vytratil. 
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Prosinec je zimní měsíc spojený s nejkratším dnem a nejdelší nocí. Platí to nejen pro člověka, ale i pro 

včely. Magickým dnem je slunovrat 22.prosince. Očekávali jsme, že po několika letech přijde konečně sníh, 

ale marně. Nejchladnějším ránem bylo 4.12. - 3.st, 11.12. -4.st a 29.12. -7.stupňů a přes den byly opět plusové 

teploty. První sníh napadl 12.12:, 13.12. byla opravdová zimní chumelenice a napadlo 7cm. sněhu, který však 

vydržel jen do rána 14.12. Od té doby nás trápily každodenní mlhy (někdy i celý den) s výjimkou 18.12., kdy 

byl krásný den s teplotou + 12.st., na slunci + 18.st. a včely měly očišťovací prolet. 

Musím se zmínit též o našem včelařství. 

V naší republice máme jedno z nejlepších uspořádání kolektivního sdružení včelařů. Mládež je 

organizována ve včelařských kroužcích, kde působí dlouholetí včelaři a vedoucí. Práce s mladými včelaříky  je 

v Česku na vysoké úrovni, o čemž svědčí i skutečnost, že včelařská mládež sbírá jedno ocenění za druhým 

(a to i v cizině). Je to krásný pocit. Můžeme být na ně hrdí, protože z nich vyrůstá nová generace včelařů, 

kteří jednou doplní řady starších. V naší školičce bohužel po 14.úspěšných letech, kdy jsme dosahovali v 

soutěžích na přední místa a obdrželi jsme v celorepublikové soutěži „Všude 

samá včela"  za náš  výrobek 1. místo, kroužek svoji činnost ukončil a to pro 

malý zájem, neukázněnost a nezvladatelnost dětí. Je to škoda. 

Vánoční čas nyní prožijme odpočinkem, radostí v láskyplných vztazích s 

rodinou a přáteli. Alespoň myšlenkou vzpomeňme a naše včelky. Vždyť bez 

medových perníčků, čaje s medem, bez ozdob a svíček z vosku, či medoviny 

by ten sváteční stůl nebyl dokonalý. 

Do nového roku se díváme s nadějí a optimismem, ale také obavami. 

Ptáme se, jaká v něm bude ta naše cesta. Dáváme si předsevzetí a za týden jej 

mírníme a za měsíc pozapomeneme. Jaký ten nový rok 2020 bude, záleží jen 

na nás všech. 

                                                                                                                                      Marie Šachová 

 

         

 

 

 

 

Hráči Tj skončili po podzimní části na jedenáctém místě se ziskem jedenácti bodů. Po slibném začátku 

je toto umístění spíš zklamání, ale je třeba si uvědomit, že naše mužstvo patří věkově k nejmladším mužstvům, 

které tuto soutěž hrají. Je tedy předpoklad, že pokud vydrží jejich nadšení a soudržnost, mohou se v tabulce 

v následujících sezónách dostat rozhodně výš. Po organizační stránce se stále řeší otázka odpovídajícího 

trenéra. Není výjimkou, že v této soutěži jsou na lavičce hostů - vedoucí mužstva, trenér, zdravotník a další 

činovníci. V této oblasti je naše organizace rozhodně pozadu a je to další věc, která brzdí rozvoj mužstva.  

Úkol přes zimní přestávku je jasný: konsolidovat mužstvo, sehnat  jednoho až dva hráče a získat 

kvalitního trenéra, který by odvedl spolehlivou a odpovědnou 

práci. Také činnost ve výboru pokulhává za očekáváním, takže 

se budeme muset obrátit i tímto směrem a celou věc řešit. 

V brigádnické činnosti hráči uskutečnili sběr druhotných surovin 

a uspořádali tradičně nadílku Mikuláše s čerty. 

Na závěr bych chtěl popřát nejen hráčům, ale všem 

lidem, kterým není fotbal v Záchlumí lhostejný a hojně navštěvují 

domácí zápasy, hodně štěstí, zdraví a klidu do nového roku 2020. 

                                                                         

Vladimír Vácha, člen výboru Tj Motor Záchlumí 

 

TJ MOTOR ZÁCHLUMÍ 
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V sobotu 26. října od 16 hodin v obecním domě začalo 

pravidelné setkání pro všechny příznivce lidovek. Přestože 

pozvání na plakátech jednoznačně zvalo všechny bez ohledu na 

věk, sešli se tu hlavně senioři, kteří rádi využijí každou příležitost 

pobavit se s muzikou, která je baví.

Ani tentokrát nebyli hosté ochuzeni o malé občerstvení 

v podobě koláče, jednohubek, kávy nebo čaje. Po počátečních 

okolcích, které byly velmi krátké, se pak první odvážlivci pustili do 

tance. O hudbu se jim postarali muzikanti s harmonikou, 

vozembouchem a klarinetem. Kdo nechtěl tančit nebo zpívat, mohl si 

popovídat se sousedy… ale na to bohatě stačily přestávky. 

Sobotní odpoledne hodně rychle uteklo, povedlo se i tentokrát. Sešla se 

osvědčená parta báječně naladěných lidí, ačkoli na některé fanoušky jsme mohli už jen vzpomínat. Čest jejich 

památce! 

 Děkujeme, že Vás to pořád baví a pořád máte chuť vyjít mezi lidi a od srdce se pobavit! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ani v roce 2019 jsme zapomněli na tradiční Přivítání Adventu, které tentokrát vyšlo na sobotu 30. 

listopadu. Chvilku před pátou hodinou odpoledne se nádvoří u obecního domu zaplnilo lidmi, kteří se zejména 

přišli podívat na vystoupení dětí naší základní a mateřské školy.  

Jako každý rok na úvod starostka řekla pár slov na uvítanou a hned potom děti předvedly své 

vystoupení, které si za asistence svých učitelek poctivě nacvičily. Po skončení programu dětí následovala 

tentokrát malá změna: návštěvníci dostali zapálenou svíčku ve sklenici a pak jsme si všichni společně zazpívali 

dobře známe Rolničky. Připravený byl dokonce i text. 

Ačkoli bylo počasí velmi přívětivé, žádný vítr, mráz, sníh, přece jen byla další část adventního setkání 

přesunuta do sálu obecního domu. Tady čekalo občerstvení – svařák a čaj od obce, moučníky z vlastních 

zásob zastupitelů. Letos obohatila občerstvení svými výbornými řezy také paní Mollerová, a to sama od sebe 

a dobrovolně. Za podporu a snahu jí velmi děkujeme! Kromě jídla a pití si tu mohli lidé koupit drobné výrobky 

s vánoční tématikou jednak dětí základní a mateřské školy, jednak ženského volnočasového kroužku Pomelo, 

a své háčkované výtvory nabídla paní Váchová. 

Největší nápor, kdy obecní dům doslova praskal ve švech, opadl zhruba za hodinu. Pak už tu zůstali 

posedět ti, kteří si posedět chtěli. Atmosféra byla kouzelná, voňavá a vánoční, pohodová, přátelská. Prostě 

bylo nám fajn!  

Děkujeme naší škole a školce za krásné vystoupení a zajímavé a vkusné výrobky. Děkujeme všem, 

kteří pomohli, kteří napekli, kteří přišli. Zvládli jsme to společně na jedničku a zdá se, že společné dílo se nám 

daří! 

Přivítání ADVENTU 

 

Setkání s lidovkami nejen pro seniory 
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ODVOZ ODPADŮ (popelnice) 
• Ceny zůstávají na úrovni roku 2020, ačkoli čekáváme nárůst množství, protože jsme stále více 

produktivní v tvorbě odpadu…  

• Pravděpodobně hodně narostou náklady na tříděný odpad, protože je problém roztříděný odpad 

prodat jako surovinu. I tady produkujeme stále více a více…. 

• Pro rok 2021 je dle zákona o odpadech plánovaný velký nárůst poplatku z každé uložené tuny 

na skládku ze současných 500 až na 1500 Kč. Nárůst bude, výši ukáže čas. Rok 2020 je zatím 

beze změny. 

Objem 
nádoby 

Četnost vývozu Roční výše  
poplatku v Kč  

110 –120 l 1x měsíčně 830,- 

110 –120 l 1x 14 dní 1.790,- 

110 –120 l Sezónní 2.190,- 

110 –120 l 1x týdně 2.590,- 

1100 l 1x týdně 25.900,- 

 

 

PLATBA: 
Do 10.1.2020 záloha (při 
ceně nad 1.000,- Kč). 
Doplatek do 30.4.2020. 

PRONÁJMY POZEMKŮ – dle platné smlouvy.  Platby do 31.5.2020.  

 

POPLATEK ZA PSY    -  dle OZV č. 1/2016 
1) Pro držitele, který má trvalý pobyt v rodinném domě (kde má pes vlastní výběh): 

a) za jednoho psa                       200,-Kč 
b) za druhého a dalšího psa                               400,-Kč 

2) Pro držitele, který má trvalý pobyt v bytovém domě, pes není držen ve vlastním výběhu: 

a) za jednoho psa           400,-Kč 
b) za druhého a každého dalšího psa          900,-Kč 

3) Pro držitele, který má trvalý pobyt v bytovém domě, pes je držen ve vlastním výběhu: 

a) za jednoho psa            200,-Kč 
b) za druhého a každého dalšího psa        400,-Kč 

4) Pro držitele, který je poživatel invalidního, starobního, vdovského nebo vdoveckého důchodu, který je jeho 
jediným zdrojem příjmů, anebo poživatel sirotčího důchodu. 

a) držitel s pobytem v rodinném domě, příp. bytovém domě, kdy pes je držen ve vlastním výběhu: 
▪ za jednoho psa                               100,-Kč 
▪ za druhého a každého dalšího psa         150,-Kč 

b) držitel s pobytem v bytovém domě, pes není držen ve vlastním výběhu: 
▪ za jednoho psa                                         200,-Kč 
▪ za druhého a každého dalšího psa        300,-Kč 

5) Pro držitele, který má trvalý pobyt hlášen na adrese Obecního úřadu Záchlumí 

a) za jednoho psa        400,- Kč 
           b) za druhého a každého dalšího psa      900,- Kč 

PLATBA DO 31.3.2020. 
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VODNÉ A STOČNÉ 
Určitě jste zaznamenali řadu zpráv a informací o stavu pitné vody v naší zemi, možná na Zemi vůbec. Teprve teď nám 
pomaličku začíná docházet, jak moc cenná a životně důležitá tekutina to je. 
My máme to štěstí, že prozatím pitnou vodu máme, ačkoli například studna na hřbitově nám jasně ukazuje, že i 
v Záchlumí se mnohé věci mění. Naše voda je nejen pitná, ale také kvalitní. Při každé kontrole slyším ódy na naši 
vodu z úst krajského hygienika a také upozornění, že bychom si toho měli vážit.  
Níže uvedené tabulky cen ukazují, že se nám cenu vody daří dlouhé roky držet na velmi slušné úrovni ve vztahu 
k nám, spotřebitelům. V roce 2020 dochází k nárůstu zejména pevné složky, tedy paušální roční částky za odběr vody. 
Máme velmi slušnou vodovodní síť s úpravou vody pokrývající valnou část vesnice, 
žel nejsme schopni ji zatím dopravit všem. Nicméně na suchu zatím nikdo není. 
 

R. 2020 
Pitná voda Odpadní voda 

Pohyblivá 
složka v Kč/m3 

Pevná složka – 
roční paušál v Kč 

Pohyblivá 
složka v Kč/m3 

Pevná složka – 
roční paušál v Kč 

Cena bez DPH 25,90 470,- 31,92 900,- 

Cena s DPH 15 % 29,79 540,50 36,71 901,15 

Cena s DPH 10 % 28,49 517,- 35,11 990,- 

Jelikož možná někomu pouhá slova chvály nestačí a ke vděku potřebuje více argumentů, přikládám Vám tabulku 
k porovnání s cenami v okolních obcích. POZOR v roce 2019, energie roku 2020 ceny ještě jistě navýší i tam: 

Město/obec pohyblivá složka bez DPH pevná složka bez DPH Provozovatel 

vodné  stočné celkem vodné  stočné celkem 

Bezdružice 35,55 27,50 63,05 1572,36 1507,55 3079,91 VODAKVA 

Karlovy Vary 35,55 27,50 63,05 1572,36 1507,55 3079,91 VODAKVA 

Kladruby 35,55 27,50 63,05 1572,36 1507,55 3079,91 VODAKVA 

Konstantinovy Lázně 35,55 27,50 63,05 1572,36 1507,55 3079,91 VODAKVA 

Stříbro 35,55 27,50 63,05 1572,36 1507,55 3079,91 VODAKVA 

Tachov 35,55 27,50 63,05 1572,36 1507,55 3079,91 VODAKVA 

Nýřany 65,99 42,73 108,72 0 0 0 Vodárna Plzeň - Plzeň Sever 

Stod 51,77 29,96 81,73 0 0 0 Vodárna Plzeň - Plzeň Sever 

Mariánské Lázně 38,50 41,50 80,00 0 0 0 Chevak 

Černošín 35,00 35,00 70,00 0 0 0 Čevak 

Líšťany 33,77 40,63 74,40 0 0 0 Čevak 

Záchlumí 24,68 30,72 55,40 279 636 915 Čevak 

Poznámka – pokud bychom měli cenu jednosložkovou, pak by v roce 2020 byla za pitnou vodu 29,84Kč/m3 a za vodu 
odpadní 35,37 Kč/m3. 

Zajímá Vás, proč nejsou vánoční světýlka na stromě u bývalého kulturáku? 

Z praktického důvodu, jak jinak. Původní štíhlá thuje se slabými větvemi zmohutněla a díky tomu se stala velmi 
oblíbenou a poměrně frekventovanou prolézačkou pro děti. A jelikož dětem nikdo nevysvětlil, co způsobují, 
loňská světýlka stačily za dobu svícení zlikvidovat, roztrhat. Tudíž nemá smysl na tak velký strom kupovat každý 
rok nová, když obvykle vydržela minimálně troje vánoce… Kromě toho jistě víte, že světýlka jsou pod proudem, 
a tuto skutečnost už vůbec není možné přehlížet.  
Nejsme tu od toho, abychom suplovali rodiče, a bezpečnost především. Pokud se trend prolézaček bude 
rozšiřovat i na další stromy, nebudeme svítit nikde. Jiné řešení neznáme… 
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Podzim v MŠ 

Pečení Svatomartinských rohlíčků 
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MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA V ZŠ 

Vánoce ve škole 
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J U B I L A N T I 

ÚNOR 

    Julie TVRZICKÁ 

 Miroslav ŠTREJN st. 

      Anna KRAJÍCOVÁ 

    Karel PÍCHA 

   Helena VOŘÍŠKOVÁ 

 

 

BŘEZEN 

    František HAVLÍČEK 

 Milan VÍTEK 

     Hana RUMLEROVÁ 

            Jiřina KADLECOVÁ 

Věroslava NEUMANNOVÁ 

      Václav NEJEDLÝ 

            Milada PÍCHOVÁ 

 

           VŠE  NEJLEPŠÍ! 

VÁNOCE 
V MATEŘINCE 
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POZOR, POZOR!!! 
Vážení, rád bych upozornil na odporný čin, který se letos udál. Nějaký chorý ignorant 

vykradl jednu z mohyl v místním lese. Mohylníky jsou pravěká pohřebiště a 

vykrádání mohyl není nic jiného než vykrádání hrobů, což bylo od počátků lidské 

společnosti vnímáno jako jeden z nejodpornějších zločinů.  

Možná si říkáte: „Co je mi po nějaký mohyle?“ Pamatujte, že i dříve se lidé rodili, žili, 

umírali a milovali a své blízké ukládali s láskou. Cožpak byste šli vykrást něčí hrob na 

našem hřbitově kvůli páru náušnic? Navzdory obecnému mýtu, mohyly žádné poklady 

neukrývají, a tudíž je jejich devastace naprosto zbytečná. Navíc archeologická naleziště 

jsou pod ochranou zákona a každý artefakt je majetkem státu!  

Aktivita lidí z doby bronzové a železné (a možná i slovanské) byla v naší oblasti značná 

a tito lidé po sobě zanechali mnoho pravěkých 

památek, bohužel jich dodnes zůstalo jen málo. 

Buďte ohleduplní nejen k našim předkům, kteří nám 

dali vše, co dnes máme, ale i k našim potomkům a 

dopřejte i jim možnost obdivovat tyto památky. 

Nejsme přeci zvířata, abychom nedokázali ovládnou 

přirozenou zvědavost. Slovy Antoina de Saint-

Exupéryho: „Zemi nedědíme po předcích, nýbrž si ji 

jen vypůjčujeme od našich dětí.“ Ty památky 

vydržely tisíciletí, uchovejte je i pro další generace. 

Procházejte se, užívejte klid a krásu mohylníkových 

lesů, ale pamatujte, že mohyly jsou jenom na 

koukání… 

                      Petr Trávníček, Váš kronikář 
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Úryvek Kroniky tak řečeného Dalimila: 
 

„Tomu králi, bože, zachovat rač zdraví, 
ať ho starost o lid nikdy neunaví, 
ať do svého sněmu české pány volá, 
aby rozkvetl zas kraj zničený zpola,  
aby mír v něm nastal a on dobyl slávy. 
Zemané jsou pevnou hrází panovníka, 
kdo je opomíjí, sám se trůnu zříká 
a ze země měl by se ctí odejít. 
Zemanům pak radím udržovat klid, 
neboť vždy je lepší vlastní přísný kočí, 
než když na tvým vozem cizí bič se točí. 
Ti, kdo proti vlastním lidem ruku zvednou, 
pro udatné hlavy plakat budou jednou. 

Buďte soběstační, buďte hrdí, Češi, 
na ohnutou šíji sekyra se těší. 
Buďte moudří, Češi, buďte uvážliví. 
Proč přes rovnou alej pro strom chodit křivý? 
Pochopils, co míní moje prosté řádky? 
Na úkor své vlasti nemnož cizí statky. 
Nežli rozhodneš se, vzpomeň na Libuši, 
její slova měla vždy svůj smysl hlubší. 
Mnoho viděly mé vyzkušené oči, 
moje ústa ještě mnoho říct Vám touží. 
I kdybych psal znova – 
slova jsou jen slova. 
Proto kroniku tu sluha skromný boží 
léta Páně tisíc tři sta čtrnáct končí.“ 

 

Komentář:  Moc zajímavé čtení, vřele všem doporučuji připomenout si průřez historií naší země. Jak vše 

pasuje na naši současnost a divnou slepotu, ve které oddaně žijeme… Otázka zní, zda byl autor věštec a 

tušil, co se bude dít,  NEBO jsme se z historie našich předků vůbec nepoučili, nic jsme nepochopili, a pořád 

dokola děláme stejné chyby. Stále stejný děj, jen kulisy a herci jsou jiní, tzv. „moderní“… Záleží jen na nás, 

jestli se dál necháme houpat a ovládat a budeme poskoky jiných zemí, nebo otevřeme oči a srdce, konečně 

ucítíme, co je lež a co je dobro pro naši zemi…                 Š.T. 

 
 
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

ÚSMĚV 
Úsměv nestojí nic a přináší mnoho. 

Obohacuje toho, kdo ho přijímá, aniž by ochuzoval toho, kdo ho daruje. 

Trvá chvilku, ale vzpomínka na něj bývá stálá. 

Nikdo není tak bohatý, aby se bez něj obešel, a nikdo není tak chudý, aby 

jej nemohl darovat. 

Úsměv vytváří v domě štěstí, ve starostech je oporou, citlivým znamením 

přátelství. 

V únavě přináší odpočinek, ve znechucení vrací odvahu. 

V zármutku je útěchou pro každou bolest přirozeným lékem. 

Je dobře, že si ho nemůžeme koupit, ani půjčit, ani ukrást, protože má 

hodnotu okamžiku, kdy se daruje! 

A kdybys potkal někoho, kdo by pro tebe neměl úsměv, ačkoli na něj čekáš, 

buď velkorysý a oblaž ho svým úsměvem, protože nikdo ho tolik nepotřebuje 

jako ten, kdo ho nemá pro druhé! 

 

Tento Zpravodaj vychází 3. 1. 2020. 


